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Nr 0052/43/10    
 
 

P r o t o k ó ł   nr   XLIII/10 

z sesji Rady Gminy Zbrosławice, 

odbytej w Świetlicy DFK w Zbrosławicach      

w dniu 28 kwietnia 2010r. 

 
W sesji udział wzięło 13 radnych /jak w liście obecności, stanowiącej załącznik nr 1 do 
niniejszego protokołu/ oraz 16 gości zaproszonych /jak w liście obecności, stanowiącej 
załącznik nr 2 do niniejszego protokołu/. 
Czas rozpoczęcia sesji - godz. 8,00. 
 
 Ad. 1. 
  Otwarcia obrad oraz przywitania radnych i zaproszonych gości dokonał Przewodniczący 
Rady Gminy – Andrzej Dramski.   
  Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady stwierdził prawomocność do 
przyjmowania uchwał.  
  Nieobecni usprawiedliwieni radni: Maria Bujok i Beno Woźnica.   
  
Ad. 2. 
  W trakcie przedstawiania porządku obrad Przewodniczący Rady poinformował,                             
o konieczności wprowadzenia do proponowanego w zawiadomieniu porządku obrad                 
5 dodatkowych projektów uchwał w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 
2010.   
  Komisja Budżetu, Gospodarki i Rozwoju opiniowała wszystkie projekty uchwał za 
wyjątkiem uchwały zwiększającej plan dochodów z tytułu planowanych dochodów ze 
sprzedaży gruntów rolnych, której konieczność podjęcia wynikła w ostatniej chwili.      
  
   Do propozycji poszerzenia porządku obrad o dodatkowe projekty uchwał nie wniesiono 
uwag, wobec czego przystąpiono do głosowania.   
  Rada Gminy jednogłośnie wprowadziła do porządku sesji dodatkowe projekty uchwał. 
 
                    Porządek obrad:  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie zdolności do prawomocnego przyjmowania uchwał. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołów z dwóch ostatnich sesji. 
4. Sprawozdanie przewodniczących komisji. 
5. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Gminy.  
6. Przyjęcie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za rok 2009 oraz udzielenie 

Wójtowi absolutorium z tego tytułu: 
• sprawozdanie z Urzędu Gminy z wykonania budżetu, 
• opinia RIO o sprawozdaniu z wykonania budżetu, 
• wniosek komisji rewizyjnej w sprawie absolutorium, 
• opinia składu orzekającego RIO o wniosku komisji rewizyjnej w sprawie 

absolutorium, 
• podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia sprawozdania rocznego z wykonania budżetu 

Gminy Zbrosławice oraz udzielenia Wójtowi absolutorium z tego tytułu. 
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7. Podjęcie uchwał w sprawie:   
• zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2010 – dot. zwiększenia planu 

dochodów i planu wydatków w dziale 854 o kwotę w wysokości 1.548,00 zł, 
• zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2010 – dot. zwiększenia planu 

dochodów i planu wydatków w dziale 900 o kwotę w wysokości 29.449,85 zł, 
• zmian w planie przychodów i wydatków zakładu budżetowego oraz zmian                       

w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2010, 
• zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2010 – dot. zmniejszenia planu 

dochodów w dziale 801 o kwotę w wysokości 226.894,00 zł oraz zwiększenia planu 
dochodów w dziale 801 o kwotę w wysokości 229.312,19 zł,  

•  zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2010 – dot. zmniejszenia planu 
wydatków w dziale 801 i 921 o kwotę w wysokości 354.941,00 zł oraz zwiększenia 
planu wydatków w dziale 801 i 921 o kwotę w wysokości 354.941,00 zł,  

• zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2010 – dot. zmniejszenia planu 
wydatków w dziale 750 o kwotę w wysokości 23.000,00 zł oraz zwiększenia planu 
wydatków w dziale 754 i 921 o kwotę w wysokości 23.000, zł,  

• zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2010 – dot. zwiększenia planu 
dochodów i planu wydatków w dziale 010 o kwotę w wysokości 197.000,00 zł, 

• uchwalenia programu Ochrony Środowiska dla Gminy Zbrosławice na lata              
2009 – 2012 z perspektywą na okres od 2013 do 2016 roku po zasięgnięciu opinii 
Zarządu Powiatu w Tarnowskich Górach,   

• wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny lokalu mieszkalnego, 
• wyrażenia zgody na wydzierżawienie w trybie bezprzetargowym na okres 10 lat 

nieruchomości położonej na działce nr 1300/122 km. 1 dod. 5 obr. Zbrosławice                
o powierzchni 0,2580 ha,  

• przyjęcia zmiany Statutu Międzygminnego Związku Komunikacji Pasażerskiej                  
w Tarnowskich Górach, 

• utworzenia obwodów głosowania w zakładach pomocy społecznej, ustalenia ich 
numerów, granic oraz siedzib, 

• przekazania środków finansowych dla Policji.  
8. Sprawozdanie Wójta. 
9. „15 minut sołtysów”, informacje sołtysów. 
10. Realizacja postulatów i wniosków radnych.  
11. Wolne wnioski oraz zapytania radnych i zaproszonych gości. 
12. Zamknięcie sesji. 
   

Ad. 3. 
  Protokół z sesji dnia 29.03.2010r. został przyjęty jednogłośnie, natomiast z sesji 
nadzwyczajnej z dnia 15.04.2010r. przy 11 głosach „za” i 2 głosach wstrzymujących się. 
  
Ad. 4. 
  Informację o pracy poszczególnych komisji Rady przedstawili ich przewodniczący: 
• Krystyna Trzęsiok poinformowała, iż Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia                     

i Opieki Społecznej odbyła jedno posiedzenie, które było poświęcona kulturze fizycznej                   
i sportowi. W posiedzeniu komisji wzięli udział panowie prowadzący zajęcia sportowe na 
terenie szkół naszej gminy. 

• Piotr Jankowski poinformował, iż Komisja Budżetu, Gospodarki i Rozwoju odbyła trzy  
posiedzenia, których tematem była: modernizacja oświetlenia ulicznego, zapoznanie się             
z opinią RIO w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy oraz opiniowanie sprawozdania 
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rocznego z wykonania budżetu Gminy Zbrosławice za rok 2009 i projektów uchwał 
wchodzących na dzisiejszą sesję.   

 
• Helmut Musioł poinformował, iż Komisja Rewizyjna odbyła dwa posiedzenia, których 

tematem była ocena sprawozdania z wykonania budżetu gminy Zbrosławice, 
wnioskowanie o udzielenie Wójtowi Gminy absolutorium, zapoznanie się z opinią 
Regionalnej Izby Obrachunkowej na temat wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie 
absolutorium oraz zapoznanie się z informacją nt. realizacji wykonania zaleceń Komisji 
Rewizyjnej w temacie skargi Pana Liszki z Jaśkowic.  

 
• Józef Skandy poinformował, iż Komisja Rolnictwa w okresie międzsesyjnym nie odbyła 
żadnego posiedzenia.   
 

Ad. 5.  
  Informację z działalności Przewodniczącego i Wiceprzewodniczącego Rady Gminy                   
w okresie międzysesyjnym przedstawił Przewodniczący Rady – stanowi załącznik nr 3 do 
niniejszego protokołu.  
  Przewodniczący Rady dopowiedział, iż w powyższej informacji nie została ujęta sprawa, 
która wynikła w dniu wczorajszym. Sprawa dot. wypłaty diet za udział w sesji nadzwyczajnej 
dla uczczenia ofiar katastrofy samolotu prezydenckiego, która odbyła się w dniu 15.04.br.         
W powyższej sprawie zadzwonił redaktor Gwarka, który zapytał, jak to jest, że radni zwołują 
sesję dla uczczenia ofiar katastrofy samolotu i za tą sesję pobierają diety. Pobranie diety miało 
się odbyć na podstawie listy obecności.   
 
  Radny P.Jankowski poinformował, iż do niego również dzwonił redaktor Gwarka Pan 
Tarski, który upierał się przy tym, że skoro podpisana była lista obecności, to diety zostały 
pobrane. Pan Jankowski dodał, iż wyjaśnił redaktorowi, że diety wypłacane są na końcu 
miesiąca, jednakże za sesję nadzwyczajną nie będzie wypłacona dieta, gdyż nikomu nawet się 
nie śniło, aby dietę pobrać.    
 
  Zapytań nie wniesiono.   
  
Ad. 6. 
Przewodniczący Rady przedstawił do podjęcia następujący projekt uchwały:   
• w sprawie rozpatrzenia sprawozdania rocznego z wykonania budżetu Gminy Zbrosławice 

za rok 2009 oraz udzielenia Wójtowi absolutorium z tego tytułu.    
   Z-ca Skarbnika poinformowała, iż sprawozdanie roczne z wykonania budżetu za rok 
2009 było szczegółowo omawiane na posiedzeniach Komisji Budżetu Gospodarki                  
i Rozwoju. Ogółem dochody budżetu wykonano w kwocie 34.165.361,85 zł, co stanowi 
97,94% planu, co jest wynikiem bardzo dobrym. Wydatki po zmianach kształtowały się 
w wysokości 36.101.064,63 zł, co stanowi 96,76% planu, w tym wydatki bieżące 85%            
i wydatki majątkowe 14,53%. W strukturze dochodów 53% stanowią dochody własne, 
33% subwencja ogólna i 12,78 dotacje celowe. Wynik budżetu osiągnięty w 2009 roku 
jest ujemny i wyniósł 1.935.702,78 zł i jest to związane z prowadzonymi inwestycjami               
i zaciągniętymi kredytami. 

  Następnie Przewodniczący Rady zapoznał z następującymi dokumentami: 
• z uchwałą Nr 4100/IV/67/2010 z dnia 19 kwietnia 2010r. IV Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach w sprawie opinii o przedłożonym 
przez Wójta Gminy Zbrosławice sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2009 - 
stanowi załącznik nr 4  do niniejszego protokołu.  
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• z wnioskiem Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy  
Zbrosławice za rok 2009 - stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

• z uchwałą Nr 4100/IV/68/2010 z dnia 19 kwietnia 2010r. IV Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach w sprawie zaopiniowania wniosku 
Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Zbrosławice – stanowi załącznik nr 6 do 
niniejszego protokołu. 

 
   Przewodniczący Komisji Budżetu Gospodarki i Rozwoju P.Jankowski poinformował, 
iż Komisja po bardzo szczegółowej i wnikliwej analizie sprawozdania rocznego                        
z wykonania budżetu Gminy Zbrosławice za rok 2009 pozytywnie go zaopiniowała. 
 
   Radny H.Musioł stwierdził, iż realizacja budżetu w roku ubiegłym była bardzo trudna 
spowodowana kryzysem gospodarczym, przez co znacznie zmalały dochody z tytułu 
podatków. Jednakże w tych trudnych warunkach wykonanie budżetu w wysokości 
94,97% jest wynikiem dobrym, przy czym jest to pierwszy rok, w którym dochody 
wykonane są poniżej 100%. Komisja Rewizyjna mając na uwadze właściwe wykonanie 
budżetu już we wrześniu wystąpiła do odpowiednich służb i Skarbnika o dokonanie 
analizy dochodów budżetowych, przedstawiły sprawę Wójtowi, co zostało w sposób 
rzetelny i uczciwy wykonane. Wójt podjął kilka decyzji szczególnie w stosunku do 
wydatków, o czym Radę Gminy informował. Podkreślenia wymaga również fakt, że 
zwrócono większą uwagę aniżeli w innych latach na wykonanie dochodów własnych,              
a są to pieniądze, które zostały wypracowane poprzez formą podatkową, czy sprzedaż 
mienia. Dochody własne w wysokości 53,87% jest wynikiem zadawalającym i oby tak 
dalej, a jeszcze lepiej aby tych dochodów było coraz więcej, gdyż więcej można zrobić. 
Pocieszające jest również to, że inwestycje są podejmowane w dosyć szerokim zakresie 
ale brakuje dofinansowania na do tych inwestycji z zewnątrz. Następnie Radny 
podziękował wszystkim, którzy zajmowali się realizacją budżetu, zarówno pracownikom 
jak i radnym za osiągnięcie tak dobrego wyniku. Dlatego też wnosi o głosowanie za 
udzielenie Wójtowi absolutorium. 
  Przewodniczący Rady stwierdził, iż inwestycje wynoszą 4,6mln. zł, a zakupy 
inwestycyjne 0,6mln. zł i w większości są skierowane na kanalizacje i wodociągi. 
Prawidłowym jest, iż ZGKiM osiągnął nadwyżkę budżetową, z której częściowo pokryty 
zostanie zakup samochodu dostawczego.  
 
   Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Dramski wniósł 
pod głosowanie wniosek o udzielenie Wójtowi absolutorium komunalnego z wykonania 
budżetu gminy Zbrosławice za rok 2009. 
W głosowaniu udział wzięło 13 radnych – za przyjęciem powyższego wniosku oddano               
13 głosów „za”. 
  Następnie Przewodniczący Rady odczytał uchwałę w sprawie rozpatrzenia sprawozdania              
z wykonania budżetu Gminy Zbrosławice za rok 2009 oraz udzielenia Wójtowi 
absolutorium z tego tytułu – Uchwała o nr XLIII/460/10 w sprawie rozpatrzenia 
sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Zbrosławice za rok 2009 oraz udzielenia 
Wójtowi absolutorium z tego tytułu     stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

 
Ad. 7. 
Przewodniczący Rady przedstawił do podjęcia następujące projekty uchwał: 
• w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2010   

         Z-ca Skarbnika poinformowała, iż stypendium zostało udzielone uczennicy Zespołu 
Szkół Ogólnokształcących w Kamieńcu. 
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     Zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 13 radnych. Uchwała o Nr XLIII/461/10 w sprawie zmian w budżecie Gminy 
Zbrosławice na rok 2010 została podjęta przy 13 głosach „za” – stanowi załącznik nr 8 
do niniejszego protokołu.  

 
• w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2010   

         Z-ca Skarbnika poinformowała, iż niniejszą uchwałą wprowadza się nadwyżkę 
środków obrotowych ZGKiM, ustalonej na koniec okresu sprawozdawczego, a tym 
samym zwiększa się plan dochodów budżetu gminy o kwotę nadwyżki w dziale 900. 
Jednocześnie gmina udziela dotacji celowej z budżetu dla ZGKiM na dofinansowanie 
kosztów zakupu samochodu dostawczego. W oparciu o powyższe dokonuje się 
aktualizacji załącznika nr 1 do uchwały budżetowej. 
     Zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 13 radnych. Uchwała o Nr XLIII/462/10 w sprawie zmian w budżecie Gminy 
Zbrosławice na rok 2010 została podjęta przy 13 głosach „za” – stanowi załącznik nr 9 
do niniejszego protokołu.  

 

• w sprawie zmian w planie przychodów i wydatków zakładu budżetowego oraz zmian              
w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2010. 
Z-ca Skarbnika poinformowała, iż niniejsza uchwała jest konsekwencją wcześniej 
podjętej uchwały ponieważ wprowadzona dotacja zmienia plan przychodów i rozchodów 
zakładu budżetowego. Dokonuje się także aktualizacji załącznika nr 2 do uchwały 
budżetowej. 
     Zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 13 radnych. Uchwała o Nr XLIII/463/10 w sprawie w planie przychodów                     
i wydatków zakładu budżetowego oraz zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 
2010 została podjęta przy 13 głosach „za” – stanowi załącznik nr 10 do niniejszego 
protokołu.  
 

• w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2010   

         Z-ca Skarbnika poinformowała, iż niniejsza uchwałą dokonuje się zmian w dziale 801. 
Przede wszystkim związane jest to zmianą klasyfikacji budżetowej, która została 
wprowadzona w marcu br. Dodatkowo wprowadzono do budżetu dodatkowo osiągnięte 
dochody z tytułu uzyskania odszkodowania oraz sprzedaży kotła CO. Na wniosek 
dyrektorów szkół ponadplanowe dochody wprowadzono do tych samych placówek na 
pokrycie szkód. 
     Zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 13 radnych. Uchwała o Nr XLIII/464/10 w sprawie zmian w budżecie Gminy 
Zbrosławice na rok 2010 została podjęta przy 13 głosach „za” – stanowi załącznik nr 11 
do niniejszego protokołu.  

 
• w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2010   

         Z-ca Skarbnika poinformowała, iż niniejszą uchwałą dokonuje się zmian po stronie 
wydatkowej budżetu. Dokonuje się przeniesienia planu wydatków w kwocie 40.000,00 zł 
w ramach działu 921 z rozdziału 92105 do rozdziału 92195. Ponadto zmienia się wydatki 
w dziale 801, które dotyczą realizacji zadań inwestycyjnych związanych                                   
z termomodernizacją szkół podstawowych. Zmianie ulega również Tabela nr 11 do 
uchwały budżetowej. 
     Zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 13 radnych. Uchwała o Nr XLIII/465/10 w sprawie zmian w budżecie Gminy 
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Zbrosławice na rok 2010 została podjęta przy 13 głosach „za” – stanowi załącznik nr 12 
do niniejszego protokołu.  

 
• w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2010   

         Z-ca Skarbnika poinformowała, iż niniejszą uchwałą dokonuje się przesunięcia planu 
wydatków z działu 750, przeznaczonych pierwotnie na dodatkowe wynagrodzenie roczne 
do działu 754, z przeznaczeniem na ponadnormatywne służby policjantów Posterunku 
Policji w Zbrosławicach z/s w Kamieńcu oraz do działu 921 na zabezpieczenie środków 
finansowych na zakup skrzynki rozdzielczej.  
     Zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 13 radnych. Uchwała o Nr XLIII/466/10 w sprawie zmian w budżecie Gminy 
Zbrosławice na rok 2010 została podjęta przy 13 głosach „za” – stanowi załącznik nr 13 
do niniejszego protokołu.  

 
• w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2010   

         Z-ca Skarbnika poinformowała, iż niniejszą uchwałą dokonuje się zwiększenia planu 
dochodów w dziale 010, ze względu na planowane dochody ze sprzedaży gruntów 
rolnych. Jednocześnie dokonuje się zwiększenia planu wydatków budżetu gminy w tym 
samym dziale o tę samą kwotę z przeznaczeniem na wykup gruntów rolnych. W związku 
z powyższym aktualizacji ulega Tabela nr 8 do uchwały budżetowej. 
     Zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 13 radnych. Uchwała o Nr XLIII/467/10 w sprawie zmian w budżecie Gminy 
Zbrosławice na rok 2010 została podjęta przy 13 głosach „za” – stanowi załącznik nr 14 
do niniejszego protokołu.  
 

• w sprawie uchwalenia programu Ochrony Środowiska dla Gminy Zbrosławice na lata              
2009 – 2012 z perspektywą na okres od 2013 do 2016 roku po zasięgnięciu opinii 
Zarządu Powiatu w Tarnowskich Górach   
   Kierownik referatu B.Pigulla poinformował, iż poprzedni Program Ochrony 
Środowiska został uchwalony w 2002r. i zgodnie z przepisami powinien on być co 4 lata 
aktualizowany. Posiadanie powyższego programu jest konieczne. Jest to dokument   
niezbędny, który jest wymagany przy składaniu wniosków o ośrodki unijne lub 
pomocowe. Program został uzgodniony z Powiatowym Inspektorem Sanitarno-
Epidemiologicznym, Regionalnym Dyrektorem Ochrony Środowiska oraz uzyskał 
pozytywna opinię Zarządu Powiaty w Tarnowskich Górach. 
  Zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 13 radnych. Uchwała o Nr XLIII/468/10 w sprawie uchwalenia programu 
Ochrony Środowiska dla Gminy Zbrosławice na lata 2009–2012 z perspektywą na okres 
od 2013 do 2016 roku po zasięgnięciu opinii Zarządu Powiatu w Tarnowskich Górach 
została podjęta przy 13 głosach „za” – stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.  
 

• w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny lokalu mieszkalnego.   
        Zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 

wzięło 13 radnych. Uchwała o Nr XLIII/469/10 w sprawie wyrażenia zgody na 
udzielenie bonifikaty od ceny lokalu mieszkalnego została podjęta przy 13 głosach „za”     
– stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu.  
 

• w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie w trybie bezprzetargowym na okres              
10 lat nieruchomości położonej na działce nr 1300/122 km. 1 dod. 5 obr. Zbrosławice                
o powierzchni 0,2580 ha 
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         Przewodniczący Rady poinformował, iż jest to działka znajdująca się naprzeciwko 
Urzędu Gminy pomiędzy starym zamkiem, a budynkiem GS-u. Na terenie tym ma zostać 
posadowiony wodolot.  
     Zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 13 radnych. Uchwała o Nr XLIII/470/10 w sprawie wyrażenia zgody na 
wydzierżawienie w trybie bezprzetargowym na okres 10 lat nieruchomości położonej na 
działce nr 1300/122 km. 1 dod. 5 obr. Zbrosławice o powierzchni 0,2580 ha została 
podjęta przy 6 głosach „za”, 1 głosie przeciwnym i 6 głosach wstrzymujących się – 
stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu.  
 

• w sprawie przyjęcia Statutu Międzygminnego Związku Komunikacji Pasażerskiej                   
w Tarnowskich Górach    

         Przewodniczący Rady poinformował, iż Miasto Piekary wystąpiło z MZKP dlatego 
konieczna jest zmiana statutu. 
   Zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 13 radnych. Uchwała o Nr XLIII/471/10 w sprawie przyjęcia Statutu 
Międzygminnego Związku Komunikacji Pasażerskiej w Tarnowskich Górach została 
podjęta przy 13 głosach „za” – stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu.  

 
• w sprawie utworzenia obwodów głosowania w zakładach pomocy społecznej, ustalenia 

ich numerów, granic oraz siedzib 

         Zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 13 radnych. Uchwała o Nr XLIII/472/10 w sprawie przekazania środków dla 
Policji została podjęta przy 12 głosach „za” i 1 głosie wstrzymującym się – stanowi 
załącznik nr 19 do niniejszego protokołu.  

 
• w sprawie przekazania środków dla Policji 
         Przewodniczący Rady stwierdził, iż dodatkowe służby, które będą finansowane ze 
środków przekazanych dzisiejszą uchwałą poprawią bezpieczeństwo mieszkańców 
Gminy Zbrosławice.  . 
     Zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 13 radnych. Uchwała o Nr XLIII/473/10 w sprawie przekazania środków dla 
Policji została podjęta przy 10 głosach „za” i 3 głosach wstrzymujących się – stanowi 
załącznik nr 20 do niniejszego protokołu.  

    
Ad. 8. 
  Pisemna informacja z działalności Wójta Gminy za okres od 29 marca 2010r do 28 kwietnia 
2010r. – stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu.  
  Ponadto Wójt poinformował, iż :   
• podziękował Radnym za przyjęcie sprawozdania z wykonania budżetu za rok 2010,                 

a następnie ustosunkował się do tego budżetu. Wójt stwierdził, iż realizacja budżetu była 
trudna, ale podjęcie odpowiednich działań spowodowało, że jego wykonanie dało wynik 
w wysokości 98% planu. Wydatki inwestycyjne stanowią ponad 10% dochodów i taki 
poziom w ostatnim okresie jest utrzymywany. Chciałoby się na ten cel przeznaczać więcej 
pieniędzy, gdyż potrzeb jest bardzo dużo, ale na więcej nie stać. Dobrze byłoby gdyby 
udało się pozyskać więcej środków unijnych szczególnie na zadania inwestycyjne. 
Następnie stwierdził, iż dochody gminy wzrastają. Dla porównania podał, iż w 2003r. 
dochody wyniosły 20mln.zł, natomiast w 2009r. już ponad 34mln.zł, czyli o 14mln.zł. 
więcej. Zdecydowany wzrost był w 2007r., kiedy to dochody wzrosły o prawie 5mnl.zł. 
Po części przyczyną tego były zmiany w planach zagospodarowania przestrzennego, 
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wpływy z renty planistycznej, sprzedaży mienia oraz pozyskanie środków 
pozabudżetowych.    

• najwięcej kłopotów w ostatnim okresie było ze szkołami. Do rozwiązania były problemy 
w szkole w Miedarach i Kopienicy. W Miedarach sprawa dot. mobbingu pani dyrektor 
wobec podwładnych, problem nie został jeszcze rozwiązany. Natomiast w Kopienicy 
rodzice uczniów wnieśli o przeprowadzenie konkursu na wybór dyrektora szkoły. Wójt 
dodał, iż był zdziwiony tym faktem, gdyż szkołę w Kopienicy uważał za placówkę 
wzorową. Przez 8 lat kiedy dyrektorem była obecna pani dyrektor nie było żadnej skargi, 
żadnych plotek, a teraz taka reakcja rodziców. Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, 
Zdrowia i Opieki Społecznej zajęła się tą sprawą i podjęła wniosek o przeprowadzenie 
konkursu na dyrektora szkoły. Jednakże dzisiaj ci sami rodzice, co podpisali wniosek              
o przeprowadzenie konkursu złożyli pismo wyjaśniające, iż zostali wmanipulowani                 
i wnoszą o wycofanie poprzedniego wniosku. Wójt dodał, iż w przyszłym tygodniu będzie 
musiał podjąć decyzję w tym temacie i na pewno będzie w kontakcie z komisją Rady 
Gminy. 

• w szkole w Przezchlebiu i Czekanowie drastycznie spada liczba dzieci, w związku z czym 
będą problemy z opracowaniem planów organizacyjnych na przyszły rok szkolny. Wójt 
dodał, iż szkoły podejmują działania zmierzające do ściągnięcia dzieci do ich szkół lub 
zapobieżeniu odchodzenia od szkoły. 

• otrzymał e-maila od mieszkańca Wieszowy z zarzutem, że budowany jest urząd gminy,             
a nie są remontowane szkoły. Wójt dodał, iż nie wie jak ludzi przekonać, że gmina ma na 
uwadze dobro i rozwój dzieci w gminie. Pomimo bardzo dużych kosztów utrzymania 
szkół liczba placówek w naszej gminie nie zmniejszyła się, chociaż wszędzie słychać               
o zamykaniu szkół. Zlikwidowano jedynie filię przedszkola w Księżym Lesie.  

• wyjaśnił, iż przepisy nie zezwalają na dopłaty do biletów za przejazd ucznia do szkoły 
jeżeli odległość od domu do szkoły nie przekracza 3 km, dlatego też rodziny o niskim 
dochodzie mogą wystąpić do GOPS-u o wypłatę zasiłku specjalnego, 

• podpisał akt notarialny na wymianę gruntu związanego ze stawem w Kamieńcu i nie 
powinno być już żadnych komplikacji, 

• zakończone zostały prace na ujęciu wody w Miedarach. Dla pełnego wykorzystania tego 
ujęcia  systematycznie, odcinkami będzie dokonywana wymiana sieci wodociągowej,  

• dzierżawca budynku byłego przedszkola w Księżym Lesie rozwiązał umowę, w związku  
z czym należy szukać nowego dzierżawcy, 

• uczestniczył w zebraniach wiejskich za wyjątkiem zebrania w Laryszowie,  
• stwierdził, iż szukanie sensacji lub próba jej wywołania w związku z sesją nadzwyczajną, 

jaka odbyła się dla uczczenia pamięci ofiar samolotu prezydenckiego pod Smoleńskiem 
jest nie w porządku. Twierdzenie, że podpisanie listy obecności jest potwierdzeniem 
pobrania przez radnych diet za udział w sesji jest nieprawdą. Gdyby nie było podpisu 
radnych na liście obecności nie byłaby wtedy sesja lecz spotkanie przy kawie. 

• na zebraniach wiejskich sołectw związanych z budową autostrady uczula na to, aby 
czuwali i obserwowali co się dzieje, szczególnie chodzi o drogi i drenaże. Dodał, iż 
problemów z budową autostrady jest bardzo dużo i nie ma dnia aby nie wynikły nowe.  

• nadal czynione są działania w sprawie utrzymania i wydłużenia czasu pracy filii 
pocztowych, dzisiaj w tej sprawie wraz z Przewodniczącym Rady udaje się do dyrektora 
Poczty Polskiej w Zabrzu,   

• zaniepokojony jest wzrostem włamań do domów, szczególnie do nowobudowanych, 
dlatego też podjął decyzję o przeznaczeniu dodatkowych środków na policję. Sprawa 
wynikła w piątek, dlatego też dla Rady Gminy jest to sprawa nowa, ale z powodu tego, że 
reagować należy natychmiast na dzisiejszą sesję przygotowano odpowiednią propozycję.  
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• na każdych zebraniach sołeckich zwraca uwagę na podnoszenie się poziomu wód 
gruntowych, w związku z czym apeluje do mieszkańców aby nie podejmowali działań, 
które mogłyby przy większych opadach powodować podtopienie sąsiadów,    

• opracowana została wstępna koncepcja rozwiązania problemu podtopień na ul. Polnej             
w Kamieńcu. Wykonanie inwestycji wg. tej koncepcji jest bardzo kosztowne, nie 
wiadomo, czy wystarczy kwota środków, jaka została zaplanowana na drogi. Na dzień 6 
maja br. jest zaplanowane spotkanie w tym temacie z mieszkańcami, Powiatem i 
właścicielem gruntów, z których spływa woda zalewająca posesje. 

• podjęto działania w temacie osadów komunalnych, jakie są aplikowane na gruntach                
w Szałszy,  

• w związku z tym, że po posiedzeniu Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju jeden                
z radnych powiedział, iż pani sekretarz będzie się tłumaczyła mieszkańcom Wieszowy            
z powodu zmniejszenia liczby mandatów wyjaśnia, iż decyzję o ilości i wielkości 
okręgów wyborczych podejmuje rada gminy, a nie wójt. Ponieważ z Wojewódzkiej 
Komisji Wyborczej w Katowicach wpłynęła informacja, że w okręgu Wieszowa należy 
zmniejszyć liczbę mandatu o 1 mandat, co wynika z rachunku matematycznego, rada 
gminy będzie musiała podjąć decyzję w tym temacie. Można pozostawić stan obecny lub 
podjąć uchwałę ustalającą nowe obwody i liczby mandatów albo wyliczyć inne.  

 
  Radna K.Trzęsiok ustosunkowała się do konkursów na wybór dyrektora szkoły lub 
przedszkola. Stwierdziła, iż sama przystępowała do konkursu oraz pracowała też w komisji 
konkursowej. Z obserwacji wynika, że najczęściej do konkursu przystępują dyrektorzy 
placówek i nie mają konkurentów. Konkurenci są zazwyczaj w przypadku odchodzenia 
dyrektora na emeryturę. Do tej pory konkurenta miała jedynie pani dyrektor z przedszkola            
w Kamieńcu (była to osoba ze Sosnowca). Często zdarza się, że do placówki, dla której 
wybierany jest dyrektor dzwoni telefon z zapytaniem, czy do konkursu staje obecny dyrektor  
i jeśli jest potwierdzenie, to kandydat się wycofuje. Organizowanie konkursu, gdy nie ma 
konkurentów wiąże się tylko z dodatkowymi kosztami. Dlatego uważa, że konkurs powinien 
być organizowany wtedy, gdy są jakieś przesłanki ku temu np. są skargi na dyrektora. 
Następnie stwierdziła, iż dyrektorki, na które wpłynęły zażalenia, o których mówił Wójt są 
nagradzane przez kuratora, są też pozytywnie oceniane przez nadzór prowadzący                           
i nadzorujący, więc organizowanie dla nich konkursu jest tylko dodatkowym stresem. Radna 
dodała, iż ustawa o systemie oświaty pozwala na przedłużenie. 
 
  Radny W.Glinka stwierdził, iż Gmina Zbrosławice przystąpiła do akcji „Przejrzysta Gmina”, 
a jednym z warunków przystąpienia było przeprowadzanie konkursów na wszystkie 
stanowiska. Z tego co pamięta odbył się nawet konkurs na stanowisko palacza dla budynku 
urzędu gminy. Do Wójta będzie należało podjęcie decyzji o przedłużeniu lub ogłoszeniu 
konkursu. Uważa, iż koszt organizacji konkursu jest niewielki. Następnie stwierdził, iż nie 
uważa, aby przystąpienie do konkursu, jeżeli jest się dobrym dyrektorem i nie ma się 
konkurenta było aż tak stresowe. Uważa, iż bycie dyrektorem w wyniku konkursu, obojętnie 
jaki to byłby konkurs, jest lepsze aniżeli mianowanie czy inna forma wyboru. 
   Następnie zwrócił się z pytaniem do Wójta i Przewodniczącego Rady czy będą uczestniczyć 
w spotkaniu, jakie odbędzie się dzisiaj w Domu Pomocy Społecznej w Miedarach w sprawie 
likwidacji tej placówki. 
 
  Wójt odpowiedział, iż otrzymał zaproszenie do DPS i chce w tym spotkaniu uczestniczyć. 
Następnie Wójt ustosunkował się do przeprowadzania konkursów. Stwierdził, iż przedłużanie 
było tylko w przypadku, jeżeli danemu dyrektorowi brakowało rok lub dwa lata do emerytury,               
w pozostałych przypadkach zawsze były przeprowadzane konkursy. W tym roku kończy się 
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kadencja dyrektora w Szkole Podstawowej w Przezchlebiu i Kopienicy. Dla szkoły                     
w Przezchlebiu nie widzi konieczności przeprowadzenia konkursu, gdyż jest to mała                   
i dobrze działająca szkoła, natomiast dla szkoły w Kopienicy jeszcze dziś rano był skłonny 
konkurs przeprowadzić ale po zamieszaniu, jakie tam wystąpiło może od niego odstąpi. 
Dzisiaj spotkał się z rodzicami, którzy wcześniej podpisali wniosek o przeprowadzenie 
konkursu, którzy stwierdzili, że zostali wmanipulowani i odwołują prośbę o przeprowadzenie 
konkursu.   
 
  Radny W.Glinka stwierdził, iż Wójtowi łatwiej będzie, jeżeli konkursy zawsze będą 
ogłaszane. 
 
  Radny G.Kłaczek stwierdził, iż pani dyrektor Zespołu Szkół w Wieszowie też miała 
wszystkie opinie pozytywne, a pomimo tego konkurs został przeprowadzony (w zeszłym 
roku). Dlatego uważa, iż wszystkich należy traktować jednakowo. 
  
   Przewodniczący Rady przekazał prowadzenie dalszych obrad Wiceprzewodniczącej Zofii 
Woźniak i opuścił salę udając się na spotkanie z dyrektorem Poczty Polskiej w sprawie filii 
pocztowych działających na terenie gminy Zbrosławice. 
    
Ad. 9. 
  Radny P.Jankowski podziękował radnym, którzy głosowali za poparciem stanowiska Rady 
Sołeckiej w sprawie lokalizacji wodolotu. Dodał, iż miejsce, na którym ma stać wodolot jest 
teraz zbiorowiskiem śmieci, więc jego zagospodarowanie poprawi wizerunek. Po za tym coś 
w Zbrosławicach będzie się działo, a gmina też zyska, gdyż z prowadzonej działalności do 
budżetu będzie wpływał pewien dochód. 
Następnie zwrócił się do radnych powiatowych z prośbą o interwencję w sprawie remontu 
przejazdu kolejowego na drodze do Ptakowic, gdyż jest ono w stanie nieprzejezdnym oraz 
zapytał czy będzie remontowana droga Ziemięcice – Kamieniec. 
 
  Radny powiatowy T.Siegel zapewnił, iż będzie czynił wszelkie działania, aby nakładka na 
przejeździe kolejowym została wykonana, chociaż wiadomo, że teren ten jest własnością PKP 
i Powiat nie chce tego robić. W sprawie drogi Ziemięcice – Kamieniec wyjaśnił, iż realizacja 
tej drogi nadal jest na 16 pozycji i wg. jego oceny w tym roku nie zostanie ona zrealizowana 
(zabraknie czasu na jej wykonanie). 
 
  Wiceprzewodnicząca Rady Gminy zwróciła się do radnego powiatowego T.Siegel o remont 
ul. Reptowskiej na odcinku od kościoła w Reptach do skrzyżowania w Ptakowicach. Droga na 
wskazanym odcinku jest nieprzejezdna za wyjątkiem małej nakładki, w miejscu gdzie    
zginął człowiek poprzez wjechanie do dziury.    
 
  T.Siegel poinformował, iż w maju planowane jest wyjazdowe posiedzenie Komisji 
Infrastruktury i z pewnością pojadą tę drogę zobaczyć. Dodał, iż wszystkich sołtysów 
poinformuje o terminie komisji wyjazdowej i w przypadku chęci uczestnictwa prosi                        
o potwierdzenie tego.    
 
  Sołtys Czekanowa A.Ordon zapytał o prawa, jakie posiada straż gminna oraz stwierdził, iż 
jest za przyznaniem dodatkowych pieniędzy dla policji, gdyż zwiększona ilość patroli ma 
służyć poprawie bezpieczeństwa, ale ma zastrzeżenie do policjantów, gdyż nie odbierają 
telefonów. Pięć razy dzwonił do dzielnicowego i żadnej reakcji. 



 11

Następnie stwierdził, iż przeglądając wykonanie budżetu za rok ubiegły zauważył, iż sołectwo 
Zbrosławice z pieniędzy gminnych zakupiło koronę dożynkową. Sołtys uważa, iż tak nie 
powinno być, gdyż inne sołectwa starają się koronę wykonać we własnym zakresie, a ktoś 
inny zakupuje. Chciałby, aby coś takiego się już nie powtórzyło. 
 
  Sołtys Świętoszowic K.Kowolik poinformował, iż ul. Mikulczycką oraz nową drogą 
„schetenówką” Szałsza-Ziemięcice jeżdżą samochody ciężarowe dowożące kamień na 
budowę autostrady. Poruszają się tymi drogami, pomimo, iż nie mają na to zezwolenia, 
chociaż przedstawiciele firmy DRAGADOS twierdzą, że mają tylko nie przy sobie. Ulica jest 
wąska, nie ma też chodnika i stwarza to niebezpieczeństwo dla pieszych. Ruch tak ciężkich 
samochodów powoduje też niszczenie domów. Dlatego też zaproponował zorganizowanie 
spotkania z firmą DRAGADOS, aby wyjaśnić sobie wszelkie zaistniałe problemy. Następnie 
zwrócił się do Policji o wzmożenie kontroli i w dodatku w różnych godzinach na drogach, 
którymi poruszają się samochody ciężarowe związanych z budową autostrady.   
 
  Sołtys Szałszy T.Brzęczek poparła stanowisko sołtysa Świętoszowic stwierdzając, iż                   
w Szałszy jest ten sam problem. Została wykonana droga techniczna dla samochodów 
dostawczych związanych z budową autostrady, ale po ulicy Wiejskiej samochody też jeżdżą. 
Nierozwiązana jest również sprawa dojazdu do pól.    
  Następnie Sołtys T.Brzęczek zaprosiła wszystkich chętnych na Zebranie Wiejskie, które 
zaplanowane zostało na dzień 13 maja br. na godz. 18,00. 
 
  Radny powiatowy T.Siegel poinformował, iż firma DRAGADOS jako główny wykonawca 
wystosowała do gminy pismo, iż nie będzie korzystała z żadnych dróg gminnych, 
powiatowych i prywatnych, czego nie dotrzymuje. 
 
  Radny P.Jankowski wyjaśnił, iż zakup materiałów na wykonanie korony dożynkowej było 
decyzją Rady Sołeckiej Zbrosławic i został on sfinansowany z środków, jakie posiada każde 
sołectwo. 
  Radny J.Pieczka zapytał radnego powiatowego, czy jest zezwolenie na poruszanie się   
ciężkich pojazdów po terenie byłego torowiska Piaskowni,  który został przyjęty przez 
Powiat. Radny poinformował, iż pod torowiskiem biegną cieki wodne odwadniające sołectwo 
Czekanów. Ruch ciężkich pojazdów spowoduje zawalenie mostków i przepustów, do czego 
nie można dopuścić.   
 
  Sekretarz zwróciła się z prośbą do sołtysów o odebranie obwieszczeń wyborczych                        
i wywieszenie ich najpóźniej w dniu jutrzejszym na tablicach ogłoszeń. 
 
  Komendant Posterunku Policji Zbrosławice na wstępie podziękował za udzielenie wsparcia 
finansowego, które jak stwierdził bardzo się przyda. Dzięki temu zwiększona zostanie ilość 
patroli, gdyż jak już mówił Wójt znacznie wzrosła ilość włamań do domów. Nastąpił 100% 
wzrost przestępstw w stosunku do tego samego okresu roku ubiegłego, ponadto odnotowano   
kradzieże kabli telekomunikacyjnych. W sprawie jazdy samochodów ciężarowych 
związanych z budową autostrady bez zezwolenia wyjaśnił, iż reakcja jest na każdorazowe 
zawiadomienie. Na interwencję przyjeżdżają policjanci z Posterunku w Kamieńcu lub 
Komendy Powiatowej. Dodał, iż nie ma możliwości ustawiania policjanta na każdej drodze, 
po której porusza się ciężki sprzęt. 
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Ad. 10. 
  Prowadząca obrady Z.Woźniak poinformowała, iż wpłynęła interpelacja radnego W.Glinki 
w sprawie rozwiązania problemu z istnieniem dwóch dróg o tej samej nazwie w sołectwie 
Wilkowice. Dodała, iż sprawa zostanie rozwiązana po złożeniu przez Radę Sołecką Wilkowic 
stosownego wniosku. 
  
Ad. 11.  
   Radny J.Skandy zapytał czy jest prawdą, że straż gminna może interweniować dopiero po 
zgłoszeniu wniosku w 4 egz., gdyż z taką informacją dzielił się sołtys A.Ordon z innymi 
sołtysami po ostatniej sesji i miał żal do Rady Gminy, że powołana została straż gminną,                 
z którą są same kłopoty i stoją tylko z fotoradarem. 
 
  Sekretarz wyjaśniła, iż straż gminna ma podobne uprawienia i działa podobnie jak policja. 
Straż reaguje na telefon, gdyż wiadomo, że jak się coś dzieje to trzeba reagować natychmiast, 
a nie czekać na pisemny wniosek. 
 
Prowadząca obrady poinformowała, iż na sesji nadzwyczajnej poświęconej pamięci ofiar 
katastrofy samolotu prezydenckiego Przewodniczący Rady odczytał kondolencje, jakie z tej   
wpłynęły do Rady Gminy od zagranicznych gmin zaprzyjaźnionych. Po sesji wpłynęła 
jeszcze kondolencje z Brackenheim.  
Następnie stwierdziła, iż na sesję nadzwyczajną zaproszonych zostało kilka ważnych osób, 
między innymi Starosta Tarnogórski, który nie był obecny na sesji i przysłał 
usprawiedliwienie, które następnie odczytała. 
  
 Ad. 12. 
  Prowadząca obrady Zofia Woźniak podziękowała za udział w sesji, dokonując tym samym 
jej zamknięcia. 
 
Czas zakończenia: 10,30  
 
Protokołowała  
Inspektor R.Penkala 
  
 
 


